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  ELŐLAP 

 
Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

8. számú 
JEGYZŐKÖNYVE 

 
Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2023. május 30-án, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
   Piroska János alpolgármester 

5 fő képviselő:  Karcag Sándorné, Kelemen Gyuláné, Keresztes Konrád, Kovács 
Ágnes, Papp László,       
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyv-vezető 

 
Meghívott vendégek:  Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke 
    Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért  
           Alapítvány elnöke 
           Molnár Mária, Pálokné Busai Zsuzsanna, Turcsányiné Gál Zsuzsa könyvelők 
         
 Érdeklődő állampolgárok:  Dr. Kovács István, Antalóczy Dávid                                  
 
Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
   Napirend: 
 

1. Alpolgármester megválasztása, eskütétele 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
2. Alpolgármester illetményének, tiszteletdíjának, költségtérítésének megállapítása 

Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 

3. Bizottságok új tagjainak megválasztása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
4. 2022. évi költségvetés módosításáról, és a 2022. évi költségvetés végrehajtásáról szóló 

rendelet megvitatása, elfogadása 
            Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
5. SZMSZ módosítása 

 Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 

6. Az államháztartáson kívüli forrás átadásáról és átvételéről szóló rendelet módosítása 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

 
7. Belső ellenőrzési jelentés elfogadása 

Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
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8. Gyermekek helyzetéről beszámoló 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

 
9. Tájékoztató az adóhatóság 2022. évi munkájáról 

Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 

10. Pályázatokról beszámoló 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

 
11. Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány működésével kapcsolatos tájékoztató 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

12. Nógrád Község Szlovák Nemzetiségi Önkormányzatának kérelme 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

13. Váci utcában buszmegálló és gyalogosátkelő kialakítása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

14. Ujhelyi Balázs felajánlása kőfal javítására 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

15. Ujhelyi Balázs kérelme kecskék legeltetésére a vároldalon 
 Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
16. Antalóczy Dávid és párja kérelme 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

17.  Egyebek 
- NAV NYOSZ kérelme 

 
Napirend utáni hozzászólások 
 
Hozott határozat: 49/2023.(V.30.) – 68/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 
Hozott rendelet volt:  
6/2023.(V.30.) önkormányzati rendelet az önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 1/2022. 
(III.9.) önkormányzati rendelet módosításáról 
7/2023.(V.30.) önkormányzati rendelet a 2022. évi költségvetés végrehajtásáról 
8/2023.(V.31.) önkormányzati rendelet a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 
3/2020.(II.26.) rendelet módosításáról 
9/2023.(V.31.) önkormányzati rendelet az államháztartáson kívüli forrás átadásáról és átvételéről 
szóló 9/2013. (X.29.) önkormányzati rendelet módosításáról. 
 
Zárt ülés nem volt.  
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Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
8. számú 

JEGYZŐKÖNYVE 
 
 

Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2023. május 30-án, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
   Piroska János alpolgármester 

5 fő képviselő:  Karcag Sándorné, Kelemen Gyuláné, Keresztes Konrád, Kovács 
Ágnes, Papp László,       
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyv-vezető 

 
Meghívott vendégek:  Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke 
    Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért  
           Alapítvány elnöke 
           Molnár Mária, Pálokné Busai Zsuzsanna, Turcsányiné Gál Zsuzsa könyvelők 
         
 Érdeklődő állampolgárok:  Dr. Kovács István, Antalóczy Dávid                                  
  

 
              
Varga Richárd polgármester üdvözölte a megjelent képviselőket, a jegyzőt, a meghívott vendégeket és 
az érdeklődő állampolgárokat. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy Keresztes Konrád képviselő 
nincs jelen, távolmaradásának okát nem jelezte, azonban az ülés határozatképes, így azt 16 óra 03 
perckor megnyitotta.  
Ezt követően a polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Kelemen Gyuláné és Papp 
László képviselők személyében. A javasolt személyeket kérdésre a testület egyhangúlag elfogadta.  
A polgármester elmondta a jelenlévőknek, hogy az Egyebek napirendi pont keretében milyen alpontokat 
javasol megtárgyalni.  
Ezután ismertette a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalását.  A javasolt napirendek 
megtárgyalásával a testület egyhangúlag egyetértett. 
 
Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az anyag kiküldésre került, néhány percet hagyok, hogy átnézzék a képviselők.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
A Várjátékokkal kapcsolatban kérdezem, hogy úgy döntöttünk, hogy nem lesz, most változott a helyzet? 
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Varga Richárd polgármester: 
Próbáltuk a Várjátékok megrendezéséhez az ideiglenes engedélyt megkérni, bevontunk szakembereket, 
hogy vizsgálják meg a problémás területeket. Ezeket is benyújtottuk, de a Nemzeti Vagyonkezelő Zrt. 
jelezte, hogy nem elégséges, nem engedélyezték a rendezvény megtartását a várban.  
Mivel sok munkánk volt már benne, lekötött szerződések, ezért úgy gondoltuk, hogy egy másik 
helyszínen egy hasonló rendezvényt tartanánk.  
 
16 óra 08 perckor megérkezik az ülésre Keresztes Konrád képviselő.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Keresztes képviselő úrnak mondanám, hogy a lejárt határidejű határozatokról szóló beszámolónál 
tartunk, ha ezzel kapcsolatban van kérdésed, felteheted. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Emlékeim szerint valamelyik testületi ülésen a közelmúltban szó volt arról, hogy tettem ajánlatot az 
önkormányzatnak fakivágásra. Az önkormányzat kb. 50 db fa kivágására ingyen bízott volna meg 
valakit, igaz? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem teljesen igaz, de… 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A teljes igazságot el tudod mondani? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A teljes igazság, hogy az összes fa kivágását elvégezték volna ingyenesen és elszállították volna. Ez 
utána felülírásra került, mert a patakmeder és az útnál az áteresz közelében lévő fák lesznek kivágva. A 
darabszám ezért változott.   
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én mondtam, hogy megtoldom annyiban ezt a dolgot, hogy fizetek egy jelképes1000 Ft-ot az 
önkormányzatnak, mert az önkormányzat rossz anyagi helyzetben van. Ehhez képest, amikor kiderült, 
hogy én, Keresztes Konrád az, aki ezt a szerződést megköti, akkor fellázadt Piroska János képviselő úr, 
hogy egy részletes szerződést szeretne látni ennek kapcsán. Az előző ülésen azt beszéltük meg, hogy 
majd itt az önkormányzat testületi ülésén megtárgyaljuk, hogy hogyan nézzen ki ez a szerződés. Ez 
hangzott el. Ehhez képest tényszerűen kaptam egy szerződés tervezetet, amit május 31-ig célszerű lenne 
aláírnom.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Szerintem nem így döntöttünk akkor, hanem azt mondtuk, hogy elkészül egy szerződés tervezet 
véleményezésre, erre válasz nem érkezett. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Igen, nagyon jó! Véleményezi a vállalkozó és véleményezi az önkormányzat. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ha elkészítetted volna a tervezetet, akkor mi véleményeztük volna. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nem, ez így teljesen rendben van. Az jelenti a problémát részemről a dologban, hogy azt beszéltük, 
hogy együtt véleményezzük itt az ülésen. 
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Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Szerintem ez nem így volt. Akkor Piroska János képviselő kért egy dolgot, hogy mi legyen benne a 
szerződésben, a testület azzal egyetértett, azt mondta, hogy ez alapján készítsük el a tervezetet és 
küldjük meg a vállalkozónak.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Polgármester úr, beszéltünk a diplomáim halmazáról, ismétlésképpen elmondom, van egy tanári 
diplomám, egy mérnök diplomám és egy közgazdász diplomám. Elfelejtettem megemlíteni, hogy a 
Szent István Egyetemen egy két éves mesterképzés keretében agrárkörzet mérnök képzést is elkezdtem, 
nem jutottam el a végéig sajnos, nem tudtam állam vizsgázni, ezért van egyelőre csak három diplomám. 
Miközben én tanulmányoztam ezeket a körzettudományokat, volt némi természetvédelem is a dologban, 
és szeretném felhívni a figyelmeteket, különösen jegyző asszony figyelmét, hogy az élővizeknek a 
védősávja különös elbírálás alá esik. Természetvédelmi hatósággal is konzultáltam és azt mondták, hogy 
veszélyes ezt a munkát vegetációs időszakban elvégezni. Ha megütjük a szomszéd fáját akkor – ha 
vegetációs időn kívül van- legfeljebb 1-2 ág törik le róla, de megmarad a fa. Ha vegetációs időn belül 
van, akkor lehet, hogy a fa elpusztul.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Augusztus 1-31-ig tartó időszakot jelöltük meg. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Igen, de ekkor úgy tudom, még minden zöld. Akkor vagyunk a vegetációs időn kívül, ha már lehullottak 
a levelek.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Az általános fészkelési időszakot vettük figyelembe, mert az előzményekben is az volt, de elfogadjuk a 
javaslatát.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Fontos, hogy kivágás után tartunk egy szemlét, hogy fás szárú növénynek nem szabad maradni. Azt 
javaslom, hogy előtte is kellene egy szemlét tartani, hogy akkor se legyen ott fás szárú növény. Ha 
elvárjuk azt, hogy a kivágás után ne legyen ott fás szárú növény, akkor az is elvárható, hogy előtte se 
legyen.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Szerintem a szerződés tervezetben erről van szó. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nincs. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Akkor kiegészítjük.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ki fogom egészíteni. Ha a szerződéskötési határidőt kitoljuk augusztus 31-ig, az megfelelő? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Igen, megfelel.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Magát a munkát pedig javaslom lombhullás után, de rügyfakadás előtt elvégezni, tehát legyen a határidő 
február 28.  
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Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Azt kérem, hogy képviselő úr legyen szíves ezt beleírni a szerződés tervezetbe, küldje vissza nekünk, és 
aláírjuk.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Még azt szeretném megkérdezni, hogy miért rögzítjük videokamerára az eseményeket, és miért tesszük 
ezt közkinccsé? Mi ennek az oka? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Mert az SZMSZ így rendelkezik.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Az SZMSZ így rendelkezik? De hát ez nem kötelező, vagy kötelező? A polgármesterre, a képviselőkre 
nézve az SZMSZ egy kötelező dolog lehet? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az önkormányzat, a képviselő-testület megalkotja a saját szervezeti és működési szabályzatát minősített 
többséggel, rendelet formájában. Módosító javaslatot bárki, bármikor tehet, nem kötelező a 
videófelvétel. A hangfelvétel készítése viszont a törvény szerint kötelező.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A polgármester úr azt mondta, hogy azért készül videofelvétel és tesszük azt közkinccsé, mert az 
SZMSZ így rendelkezik. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A jelenlegi szabályozás így rendelkezik.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Te azt mondod, hogy a jelenlegi szabályozás szerint ezt kell tennünk, polgármester úr pedig azt mondja, 
hogy az SZMSZ szerint kötelező. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az ugyanazt jelenti. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Az előző ülésen azt kérdeztem, hogy miért nincs azon az ülésen kamerafelvétel. Észrevettem, hogy 
amikor nincs kamerafelvétel, akkor a polgármester úr nagyobbakat hazudik, akkor úgy érzem, hogy 
csalunk a jegyzőkönyvekkel, rossz érzéseim vannak. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ezt kikérem magamnak! Elvettem a szót! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Mikor tudom folytatni, mikor kapok rá választ? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Bármikor, meg lehet keresni.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Én azt gondolom, hogy a nyilvánosságot, ha becsapod, akkor azt a nyilvánosság előtt kell rendbe rakni.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ez már kezd a rágalmazás kategóriába menni. Ezt az ülést én vezetem! 
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Keresztes Konrád képviselő: 
Rendben, csak azt mondd meg, hogy mikor kapok rá választ? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A napirendi pontok kiküldésre kerültek, melyik napirendi ponthoz tartozik ez? 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Akkor a végén az Egyebek napirendi pont keretében szólok hozzá. Lesz még egy-két meglepi kérdésem 
a végén. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Amennyiben nincs más kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, szavazásra 
teszem: aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató jelentést, kérem, 
hogy kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 1 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű határozatokról 
szóló beszámolót, és a következő határozat született: 
 
 

49/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási 
kötelezettséget megszünteti: 
 
22/2023.(IV.25.); 23/2023.(IV.25.); 24/2023.(IV.25.); 25/2023.(IV.25.); 
26/2023.(IV.25.); 27/2023.(IV.25.); 28/2023.(IV.25.); 29/2023.(IV.25.); 
30/2023.(IV.25.); 31/2023.(IV.25.); 32/2023.(IV.25.); 33/2023.(IV.25.); 
34/2023.(IV.25.); 35/2023.(IV.25.); 36/2023.(IV.25.); 37/2023.(IV.25.); 
38/2023.(IV.25.); 39/2023.(IV.25.); 40/2023.(IV.25.); 41/2023.(IV.25.); 
42/2023.(IV.25.); 43/2023.(IV.25.); 44/2023.(IV.25.); 45/2023.(IV.25.); 
46/2023.(V.11.); 47/2023.(V.11.); 48/2023.(V.11.) 

 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség megszüntetését a 
nyilvántartáson vezesse át. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
 
 
   Napirend: 
 

1. Alpolgármester megválasztása, eskütétele 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Varga Richárd polgármester: 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 74. § (1) bekezdése alapján 
a képviselő-testület a polgármester javaslatára, titkos szavazással, minősített többséggel a polgármester 
helyettesítésére, munkájának segítésére saját tagjai közül alpolgármestert/alpolgármestereket választ. A 
képviselő-testület legalább egy alpolgármestert köteles saját tagjai közül megválasztani. Mivel 
Ciuleacné Drajkó Adrienn összeférhetetlenség miatt lemondott képviselői mandátumáról, agy az 
alpolgármesteri tisztség betöltetlen, így alpolgármestert szükséges választanunk. 
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Piroska János képviselőt javaslom alpolgármesternek megválasztani. Azért javaslom őt, mert megfelelő 
tapasztalattal rendelkezik. Munkámat tudná segíteni. Az eltelt időszakban kölcsönös bizalom alakult ki 
közöttünk. Távollétemben megfelelően tudna helyettesíteni.  
Megkérdezem, hogy elfogadja-e a jelölést és hozzájárul nyílt ülés tartásához. Hangsúlyozom, hogy az 
Mötv. 49. § (1a) bekezdése értelmében a jelöltnek nem kell bejelentenie személyes érintettségét. 
 
Piroska János képviselő: 
Igen, elfogadom a jelölést és hozzájárulok nyílt ülés tartásához. Nem kívánok részt venni a szavazáson. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az SZMSZ szabályai szerint a titkos szavazást a képviselőkből létrehozott Ügyrendi és 
Vagyonnyilatkozatot Kezelő Bizottság bonyolítja le. A titkos szavazásról külön jegyzőkönyvet kell 
készíteni, melyet a képviselő-testület ülésének jegyzőkönyvéhez kell csatolni. Felkérem az Ügyrendi és 
Vagyonnyilatkozatot Kezelő bizottság tagját, Karcag Sándornét, hogy ismertesse a titkos szavazás 
technikai lebonyolítását. 
 
Karcag Sándorné képviselő:  
Minden képviselő kap majd egy szavazólapot, amelyen fel van tüntetve a javasolt alpolgármester neve. 
Amennyiben őt kívánják megszavazni alpolgármesternek, akkor egymást metsző két vonallal kell ezt 
jelölni a jelölt neve melletti karikában.  
 
Varga Richárd polgármester 16 óra 25 perckor szünetet rendelt el, amely alatt lebonyolították a titkos 
szavazást.  
 
16 óra 32 perckor az ülés folytatódott.  
 
Varga Richárd polgármester:  
Felkérem az Ügyrendi és Vagyonnyilatkozatot Kezelő Bizottság tagját, hogy ismertesse a titkos 
szavazás eredményét. 
 
Karcag Sándorné az Ügyrendi és Vagyonnyilatkozatot Kezelő Bizottság tagja: 
Nógrád Község Önkormányzatának polgármestere és 6 fő megválasztott képviselője közül 
5 fő vett részt a szavazáson, az összes leadott szavazat 6, az érvényes szavazatok száma 5, érvénytelen 
szavazat 1, az alpolgármester személyét 5 fő támogatta, így a szavazás érvényes és eredményes volt.  
 
Titkos szavazásról készült jegyzőkönyv mellékelten csatolva.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 5 igen, 1 érvénytelen szavazattal, 0 tartózkodással Piroska 
Jánost alpolgármesterré megválasztotta. E döntés számozott határozatban kerül rögzítésre a 
jegyzőkönyvben. 
 

50/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a titkos szavazással Piroska 
János 2642 Nógrád, Árpád utca 15. szám alatti lakost választotta meg társadalmi 
megbízatású alpolgármesternek. A testület felkéri az alpolgármestert, hogy a 
polgármester munkáját segítse.  
 
Határidő: folyamatos, tisztségének fennállásáig  
Felelős: alpolgármester 

 
Piroska János nem vett részt a szavazásban. 
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Varga Richárd polgármester: 
Felkérem a megválasztott alpolgármestert, hogy mint alpolgármester tegye le esküjét.  
Felkérem a jelenlévőket, hogy az alpolgármester eskütételéhez álljanak fel. Kérem az alpolgármestert, 
hogy az eskü szövegét mondja utánam. (az én után saját nevét mondja) 
 
„Én ……………becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és annak 
Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom; 
alpolgármesteri tisztségemből eredő feladataimat Nógrád fejlődésének előmozdítása érdekében 
lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar nemzet javára gyakorlom. Isten engem úgy 
segéljen!”  
 
Az alpolgármester letette a fenti szövegű esküt, erről okmányt írt alá, melyet a HVB elnöke is ellátott 
kézjegyével. 
 
Az esküokmány a jegyzőkönyvhöz csatolva.  
 
 
 

2. Alpolgármester illetményének, tiszteletdíjának, költségtérítésének megállapítása 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 

Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A társadalmi megbízatású alpolgármester a jogszabályi rendelkezéseknek megfelelően tiszteletdíjra 
jogosult. Tiszteletdíja nem haladhatja meg a társadalmi megbízatású polgármester illetményének 90%-
át, tehát 370.012 Ft-nál több nem lehet. Az alpolgármestert havonta szintén megilleti a 15%-os összegű 
költségtérítés. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Javaslatot teszek havi 105.000 Ft. összegű tiszteletdíj és 15.750 Ft. költségtérítés megállapítására. Ez 
korábban is így volt megállapítva. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Mivel az önkormányzat nehéz anyagi helyzetben van, javaslom, hogy a képviselői tiszteletdíjat 
szorozzuk meg kettővel, és az legyen. Próbáljunk szerények maradni a lehetőségeinkhez mérten.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Érkezett tehát egy módosító javaslat. E szerint az alpolgármester tiszteletdíja havi bruttó 60.000 Ft 
legyen, költségtérítése pedig ennek a 15%-a, tehát havi bruttó 9.000 Ft.  
Kérem, hogy aki a javaslattal egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület a javaslatot 1 igen szavazattal, 0 ellenszavazattal, 6 tartózkodással nem támogatta és az alábbi 
határozatot hozta: 
 

51/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete nem támogatja Keresztes 
Konrád módosító határozat-javaslatát, mely szerint Piroska János társadalmi 
megbízatású alpolgármester illetménye 60.000 Ft és költségtérítése pedig ennek 
a 15%-a, tehát havi bruttó 9.000 Ft legyen 2023. május 30. napjától.  

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: jegyző 
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Varga Richárd polgármester: 
Szavazásra bocsátom az alpolgármester havi 105.000 Ft. összegű tiszteletdíjra és 15.750 Ft. 
költségtérítésre vonatkozó javaslatot. Kérem, hogy aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel szavazzon. 
 
Az alpolgármester illetményét és költségtérítését a testület a javaslatnak megfelelően 5 igen szavazattal, 
1 ellenszavazattal, 1 tartózkodással elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
 
 

52/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 80.§ (2) bekezdése 
alapján Piroska János társadalmi megbízatású alpolgármester illetményét 2023. 
május 30-tól 105.000 Ft-ban állapítja meg. Nógrád Község Önkormányzatának 
képviselő-testülete Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 80.§ (3) bekezdése alapján Piroska János társadalmi 
megbízatású alpolgármester részére az alpolgármesteri tisztség ellátásával 
összefüggő szükséges költségeinek megtérítésére 2023. május 30-tól havi 15.750 
Ft költségtérítést állapít meg. A képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy az 
illetmény és a költségtérítés megállapításáról szóló dokumentumot állítsa ki, és 
intézkedjen a havonta történő kifizetésről. 
 
Határidő: 2023. május 30. folyamatos a következő módosításig  
Felelős: jegyző 

 
 
 

3. Bizottságok új tagjainak megválasztása 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Varga Richárd polgármester: 
A szervezeti és működési szabályzat szerint 5 fős Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság 
működik a településen. A bizottság elnöke Kovács Ágnes képviselő asszony, a bizottság tagja jelenleg 
Karcag Sándorné képviselő asszony, külsős tagjai pedig Koszecz Annamária és Villányi Péterné. Mivel 
Szórágy Gyuláné képviselő lemondott képviselő tisztségéről, így a bizottságba szükséges egy új tagot 
választani. Ezt a napirendet ülésünket megelőzően tárgyalta az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és 
Sport Bizottság is. A bizottság javaslatát figyelembe véve Kelemen Gyuláné képviselő asszonyt 
szeretném javasolni új tagként a bizottságba.  
 Kérdezem, hogy vállalja-e a jelölést és hozzájárul-e a nyilvános ülésen történő tárgyaláshoz?  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Vállalom a jelölést és hozzájárulok. 
 
Varga Richárd polgármester:  
Tájékoztatom a képviselő-testületet, hogy az érintett hozzájárult a személyét érintő napirendi pont 
nyilvános ülésen történő tárgyalásához. Az Mötv. 49. § (1a) bekezdésében foglaltak értelmében a 
személyes érintettség bejelentésére és a kizárásra vonatkozó rendelkezéseket nem kell alkalmazni, tehát 
mindenki szavazhat. 
 
Az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság javasolt új tagját a testület egyhangúlag, 7 
igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással megválasztotta, így az alábbi határozat született: 
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53/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az Egészségügyi, 
Szociális, Oktatási és Sport Bizottság új tagjává Kelemen Gyuláné 
képviselőt választotta meg. A testület felkéri Kelemen Gyuláné képviselőt, 
hogy feladatát Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottságban az 
SZMSZ-ben foglaltak szerint lássa el. 
 

                        Határidő: értelemszerű  
Felelős: Kelemen Gyuláné képviselő 

 
 
Varga Richárd polgármester:  
Mivel Szórágy Gyuláné képviselő asszony, aki az ügyrendi bizottságnak is tagja volt lemondott 
képviselői mandátumáról, ezért az ügyrendi bizottságba új tagot kell választani, továbbá mivel Piroska 
János alpolgármester lett, így az ő helyére is új tagot kell választani. Én Papp László és Kelemen 
Gyuláné képviselő megválasztását javaslom. Elnökként Karcag Sándorné képviselő- asszonyt javaslom 
megválasztani. Kérdezem, hogy a jelölést elfogadják-e és hozzájárulnak-e a nyilvános ülésen való 
tárgyaláshoz?  
 
Papp László képviselő: 
Igen, elfogadom a jelölést és hozzájárulok a nyílt ülésen történő tárgyaláshoz.  
 
 Kelemen Gyuláné képviselő:  
A jelölést elfogadom és hozzájárulok a nyílt ülésen történő tárgyaláshoz.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Én is elfogadom a jelölést és hozzájárulok a nyílt ülésen történő tárgyaláshoz.  
 
Varga Richárd polgármester:  
Tájékoztatom a képviselő-testületet, hogy érintett személyek hozzájárultak a személyüket érintő 
napirendi pont nyilvános ülésen történő tárgyalásához. Hangsúlyozom, hogy az Mötv. 49. § (1a) 
bekezdésében foglaltak értelmében a személyes érintettség bejelentésére és a kizárásra vonatkozó 
rendelkezéseket nem kell alkalmazni, tehát mindenki szavazhat. 
 
Az Ügyrendi és Vagyonkezelő Bizottság javasolt új tagjait és elnökét a testület egyhangúlag, 7 igennel, 
0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással megválasztotta, így az alábbi határozat született: 
 

 
54/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az Ügyrendi és 
Vagyonkezelő Bizottság új tagjává Kelemen Gyuláné és Papp László képviselőket 
választotta meg. A bizottság elnökének Karcag Sándorné képviselőt választotta meg. 
A testület felkéri Karcag Sándorné, Kelemen Gyuláné és Papp László képviselőket, 
hogy feladatukat az Ügyrendi és Vagyonkezelő Bizottságban az SZMSZ-ben 
foglaltak szerint lássák el.  
 
Határidő: értelemszerű  
Felelős: Karcag Sándorné képviselő, Kelemen Gyuláné képviselő, Papp László képviselő 
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4. 2022. évi költségvetés módosításáról, és a 2022. évi költségvetés végrehajtásáról szóló 
rendelet megvitatása, elfogadása 

            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Piroska János alpolgármester: 
Én meglepődve tapasztaltam, hogy részletes, alakilag mindenben tökéletes tájékoztatásban lett részünk, 
köszönettel tartozunk ezért a precíz szakmai munkáért. Részemről csak gratulálni tudok.  
 
Miután egyéb kérdés, észrevétel nem volt a napirenddel kapcsolatban, a 2022. évi költségvetés 
módosításával kapcsolatos rendelet-tervezetet a testület 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 1 tartózkodással 
elfogadta és ezzel megalkotta a 6/2023.(V.30.) önkormányzati rendeletét a 2022. évi költségvetésről 
szóló 1/2022.(III.9.) rendelet módosításáról  
valamint egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel megalkotta a 
7/2023.(V.30.) önkormányzati rendeletét a 2022. évi költségvetés végrehajtásáról. 
 
Rendeletek és tervezetek szó szerint megegyeznek. 
 
Rendeletek 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva.  
 
Molnár Mária, Pálokné Busai Zsuzsanna, és Turcsányiné Gál Zsuzsa könyvelők 16 óra 51 perckor 
távoznak az ülésről. 

 
 
 

5. SZMSZ módosítása 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Felhívom Keresztes Konrád képviselő úr figyelmét, hogy ennek a napirendnek a keretében elmondom, 
hogy hogyan alkotja meg a képviselő testület az SZMSZ-t, hogyan lehet módosítani akár most is, új 
javaslat alapján.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Köszönöm, hogy külön nekem címzed, de én ismerem ezt. A kérdést azért tettem fel, mert a csalás 
benne van a levegőben, de ezt a végén az egyebekben kifejtem. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Nógrád Község Önkormányzata a 3/2020. évi rendeletével megalkotta a Szervezeti és Működési 
Szabályzatát. Jelenleg ennek felülvizsgálatára kell sort keríteni, mivel megállapításra került, hogy a 
rendelet több ponton is javításra szorul. A rendeleteket hivatalosan a Nemzeti Jogszabálytár egységes 
felületén kell közzétenni. Ezt módosítani kell a rendeletben, hiszen a jelenlegi szabályozás szerint az 
önkormányzat honlapján kell közzétenni.   
Ami még változtatásit igényel az a jegyző ügyfélfogadása és munkaideje.  
A polgármester és az alpolgármester ügyfélfogadásába is minimális változtatást javaslok.  
A 2. számú melléklet tartalmazza a képviselők, bizottsági tagok névsorát, ezt is aktualizálni szükséges.  
Az 1. számú melléklet az önkormányzat által használt kormányzati funkciókat tartalmazza, ezt is 
frissíteni kell, hiszen a „Startmunka program, téli közfoglalkoztatás” kikerült ebből a csoportból.  
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16 óra 57 perckor érkezik az ülésre Debreceniné Králik Tünde Nógrád Község Szlovák Nemzetiségi 
Önkormányzatának elnöke. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Az SZMSZ gyakran módosul, jó lenne, ha megkaphatnánk egységes szerkezetben. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Igen, a Nemzeti Jogszabálytárba is egységes szerkezetben kell megjeleníteni. Az egységes szerkezetű 
SZMSZ minden képviselőnek megküldésre kerül. 
 
Miután egyéb kérdés, észrevétel nem volt a napirenddel kapcsolatban, a rendelet-tervezetet a testület 7 
igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel megalkotta a 8/2023.(V.31.) 
önkormányzati rendeletét a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 3/2020.(II.26.) rendelet 
módosításáról. 
 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
 
Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A Nógrádi Közös Önkormányzati Hivatalnak is van Szervezeti és Működési Szabályzata és ügyrendje 
is, melyek szintén felülvizsgálatra, módosításra szorulnak például ügyfélfogadások kapcsán, további a 
létszámadatokban és az előterjesztésben látható egyéb pontok esetében. Ez Berkenyére is vonatkozik, az 
ottani képviselő-testületnek is el kell fogadni. Ha a testület elfogadja Nógrádon és Berkenyén is, akkor 
2023 július 1-jén léphet hatályba a módosított SZMSZ és ügyrend. 
 
A közös hivatal új SZMSZ-ét és Ügyrendjét a testület egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 
tartózkodással elfogadta és a következő határozatot hozta. 
 
 

55/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrádi Közös 
Önkormányzati Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatát és Ügyrendjét az 
előterjesztésnek megfelelő tartalommal elfogadja.  
A képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy az SZMSZ-ben és az Ügyrendben 
foglaltak betartásáról gondoskodjon, szükség esetén kezdeményezze a módosítást. 
Felkéri továbbá, hogy a közös hivatal ügyfélfogadási rendjéről szóló tájékoztatót a 
hirdetőtáblán és az önkormányzat honlapján tegye közzé. 

 
 
Határidő: azonnal és értelemszerű 

 Felelős: jegyző 
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6. Az államháztartáson kívüli forrás átadásáról és átvételéről szóló rendelet módosítása 

Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Nógrád Község Önkormányzatának van egy jelenleg is hatályos rendelete, mely szabályozza az 
államháztartáson kívüli forrás átadását és átvételét. E szerint minden év március 31-ig a képviselő 
testület dönt, hogy mely szervezeteket milyen módon kíván támogatni. Pályázatot ír ki a civil 
szervezetek támogatására, majd május 31-ig határoz a megítélt támogatásról.  
Az utóbbi években a szűkös anyagi keret miatt nem sikerült nagyobb összeget elkülöníteni a 
költségvetésben erre a célra, így az erre vonatkozó pályázat nem került kiírásra. 
A 2022. évi belső ellenőrzés során megállapításra került, hogy a rendelet és a gyakorlat nincs 
összhangban, ezért szükséges a rendeletet felülvizsgálni. A rendeletmódosítás szerint a civil szervezetek 
bármikor benyújthatják támogatási igényüket, és a képviselő-testület a soron következő ülésen pedig 
dönt a támogatás odaítéléséről.  
 
Miután egyéb kérdés, észrevétel nem volt a napirenddel kapcsolatban, a rendelet-tervezetet a testület 7 
igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel megalkotta a 9/2023.(V.31.) 
önkormányzati rendeletét az államháztartáson kívüli forrás átadásáról és átvételéről szóló 9/2013. 
(X.29.) önkormányzati rendelet módosításáról. 
 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
 
Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva 
 
 
 

7. Belső ellenőrzési jelentés elfogadása 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Minden évben az önkormányzatnál, annak szervezeteinél, intézményeinél, belső ellenőrzést kell 
lefolytatni. A belső ellenőrzést Papp Katalin belső ellenőr végezte el 2022-ben megbízási szerződés 
alapján. Készített egy ellenőrzési jelentést mind a közös hivatalról, mind pedig az önkormányzatról. A 
jelentésben szerepel, hogy 2022-ben a szabályzatokat ellenőrizte a belső ellenőr. Ezen kívül a 
megállapításokat is tartalmaz a jelentés, hogy milyen dokumentumoknál, szabályzatoknál, esetlegesen 
milyen hiányosságok vannak. Összességében elmondható, hogy minden szabályzat fellelhető volt ez 
ellenőrzés során, néhány szabályzat módosításra szorult, ezek közül több szabályzat esetében már 
megtörtént a módosítás, ahol még nem, ott határidő hosszabbítás lett kérve. A jelentéseket a testületnek 
határozatokkal el kell fogadnia. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
A belső ellenőr a hiányosságokra is felhívta a figyelmet? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Igen, eljött személyesen, a hiányosságok pótlására kijelölt határidőt.  
 
A testület 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 1 tartózkodással elfogadta a belső ellenőri jelentéseket és az 
alábbi határozatokat hozta: 
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56/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Községi Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, hogy a belső 
ellenőrzés 2022. évi tevékenységének bemutatását tartalmazó 2022. évi ellenőrzési 
jelentést a 370/2011.(XII.31.) Korm. rendelet 49. § (3a) bekezdésében foglaltak 
alapján jóváhagyja. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
57/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Községi Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, hogy a belső 
ellenőrzés Nógrádi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységének 
bemutatását tartalmazó 2022. évi ellenőrzési jelentést a 370/2011.(XII.31.) Korm. 
rendelet 49. § (3a) bekezdésében foglaltak alapján jóváhagyja. 

 
Határidő: azonnal 

 Felelős: jegyző 
 
 
 

8. Gyermekek helyzetéről beszámoló 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A beszámolómat Matikovszki Bernadett igazgatási ügyintéző és Varga Kristóf családsegítő munkatárs 
segítségével készítettem el.  
18 éven aluli 309 fő, a 14 év alatti gyermekek száma: 251 fő volt 2022-ben községünkben. Rendszeres 
gyermekvédelmi támogatásra átlagosan 8 család 13 gyermeke volt jogosult, illetve 1 nagykorú személy 
saját jogán volt jogosult. Halmozottan hátrányos helyzetű 2 gyermek volt, december 31-i állapot szerint 
már csak 1 gyermek. Rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben augusztusban 11 fő, novemberben 8 
fő részesült, összesen 115.000 Ft összegben, melyet teljes egészében megtérítettek részünkre.  
Szünidei gyermekétkeztetésben egy gyermek vett részt az év összes oktatási/nevelési szünetében, ennek 
költsége 112.552 Ft volt. 
A kiskorú gyermeket nevelő családok közül 3 család részesült rendkívüli települési támogatásban, 
összesen 240.000 Ft összegben.  
A kiskorú gyermeket nevelő családok közül 9 család részesült összesen 24 m3 tűzifa támogatásban, 
melynek összege: 533.400 Ft. volt.  
Helyi rendelet szerint születési támogatást, az óvodáztatási támogatást, a beiskolázási támogatást is 
kapnak a családok.  
Születési támogatás az előző évben 14 nógrádi újszülött esetében került megállapításra 140.000 Ft 
összegben.  
48 óvodás gyermek szülője kapott gyermekenként 8.000 Ft összegű óvodáztatási támogatást.  
117 általános iskolai tanuló szülője részesült a tanulónkénti 13.000 Ft-os összegű támogatásban. Szintén 
beiskolázási támogatásban részesültek a középiskolás tanulók, ők 61-en voltak és tanulónként 18.000 Ft 
támogatási összegben részesültek. Az óvodáztatásra és beiskolázásra kifizetett támogatás összege 2022-
ben összesen 3.003.000 Ft volt.  
A képviselő-testület rendeletében minden nógrádi óvodás és iskolás részére étkezési kedvezményt 
biztosít, melynek összege óvodás és napközis gyermek esetében élelmezési naponként 50 Ft. 2022. 
évben a szülőknek nyújtott önkormányzati támogatás összege: 266.980 Ft volt, az összes élelmezési 
napok száma pedig amikor kedvezményt nyújtottunk 6346 nap volt. 
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Bursa Hungarica pályázati ösztöndíjra egy nógrádi hallgató sem nyújtott be pályázatot, így 2022. évben 
senki sem kapott az önkormányzattól ösztöndíj kiegészítést. 
A gyermekjóléti alapellátások biztosítottak. A Nyugat-Nógrád Család- és Gyermekjóléti Szolgálat látja 
el a szolgáltatást a Társulás és az Önkormányzat által kötött megállapodásnak megfelelően.  A Szolgálat 
az elmúlt évben 7 nyilvántartott veszélyeztetett kiskorút - 2 családban - gondozott. Ez az elmúlt évhez 
képest csökkent. 2022-ben védelembe vett gyermek 5 fő volt. Az elmúlt év végén 1 gyermek sem 
részesült rendszeres alapellátásban, utógondozott gyermek nem volt.   
Mind a Gyermekjóléti Szolgálat, mind az intézményi jelzőrendszer tagjai megtalálták az együttműködés 
formáit és területeit. Szakmailag is jó a munkakapcsolat az egészségügyi, oktatási, hatósági területen 
dolgozók között. 2022. évben is – mint minden évben - Gyermekjóléti Szolgálat családgondozója éves 
értékelő megbeszélést tartott a jelzőrendszer tagjainak részvételével.  
A jövőre nézve ifjúságvédelmi javaslatok: pályázatok figyelése, további kedvezmények nyújtása a 
családoknak, nyári felügyelet megoldása, táboroztatás, gyermek-és ifjúságvédelmi munkába segítőket 
lehetne bevonni. 
Fiatalkorú sérelmére elkövetett bűncselekmény, illetve fiatalkorú által elkövetett bűncselekmény nem 
volt 2022. évben. 
Összességében elmondható, hogy a községben gyermekvédelmi feladatok ellátása megfelelő, 
jelentősebb hiányosságok nincsenek. Az önkormányzat a szociálisan hátrányos helyzetben lévő 
családokban nevelkedő gyermekek érdekében a jogszabályban előírt ellátási formák biztosításával 
igyekszik élethelyzetüket javítani. Az elmúlt évben, mivel a szociális keretösszeg nőtt, sokkal nagyobb 
összegű támogatás jutott a településen élő gyermeket nevelő családok számára. A beiskolázási céllal 
adott támogatás enyhítette a családok iskolakezdési költségeit, ennek a szülők örültek.  
A gyermek- és ifjúságvédelem területén tevékenykedők elkötelezetten, jó színvonalon látják el 
munkájukat.  
Ezúton szeretném megköszönni az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság munkáját, 
hiszen nekik is szerepük van a gyermekek segítésében, és kolléganőmnek, Matikovszki Bernadettnek is 
köszönöm a munkáját! 
 
Piroska János alpolgármester: 
Nagyon színvonalas tájékoztatást kaptunk.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Pályázati lehetőség inkább az iskolában van. Akik jó tanulók, rászorulók, azok részt vehetnek a 
táborokban. A drogmegelőzéssel kapcsolatban a rendőrség is és a védőnő is rendszeresen tart 
előadásokat. 
 
Piroska János alpolgármester: 
A Bursa Hungarica pályázathoz tényleg nem csatlakozott egy hallgató sem? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Nem, sajnos nem csatlakozott senki 2022-ben.  
 
A testület egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a gyermekek 
helyzetéről szóló beszámolót és az alábbi határozatot hozta: 
 
 

58/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a községben 2022. évben 
végzett gyermekvédelmi tevékenységről szóló beszámolót elfogadja. 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolókat a testületi határozat kivonatával 
együtt a Nógrád Vármegyei Kormányhivatal Szociális és Gyámügyi Osztályának 
küldje meg. 
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Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
 
 

9. Tájékoztató az adóhatóság 2022. évi munkájáról 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Nógrád Község Önkormányzata feladatellátásának fedezetét a saját bevételek és állami támogatások 
biztosítják. 
A helyi adóhatóság 2022-ben is ellátta a helyi adókkal kapcsolatos feladatokat, egyben más, az állam 
által az önkormányzathoz telepített hatósági feladatokat is végzett (adók módjára behajtandó 
köztartozások, adó- és értékbizonyítványok kiállítása). 
Jelenleg az adóhatósági feladatokat Mátyásné Fidler Brigitta látja el. Ezen felül pénztárosi és 
munkaügyi feladatok ellátását végzi. Pénzügyi-számviteli ügyintézői végzettséggel rendelkezik és 
megszerezte a beosztásához szükséges közigazgatási alapvizsgát is. Nagyon jó színvonalon látja el a 
feladatát, beszámolómat az ő segítségével készítettem el, hiszen ő tud pontos számadatokat mondani, 
ezúton is köszönöm a munkáját! 
A magánszemélyek kommunális adóját rendelet szabályozza. Magánszemély belterületen 
ingatlanonként évi 10.000.-Ft magánszemélyek kommunális adóját köteles fizetni. 2022-ben ebből 
9.520.000 Ft bevétel érkezett az önkormányzathoz. A kint lévő hátralékot is sikerült csökkentenünk.  
A helyi iparűzési adóról szóló rendelet alapján az állandó jelleggel végzett iparűzési tevékenység esetén 
az adó évi mértéke az adóalap 1,7 %-a. 
Iparűzési adóerőképességünk a tavalyi évben 11 565 Ft/fő volt. Ez sajnos még mindig nem túl magas. 
Az adóalanyok száma növekedett, 2022-ben 193 fő fizetett helyi iparűzési adót, ezáltal az 
önkormányzat bevétele növekedett, több mint 17 millió Ft lett az ebből származó bevétel. 
Az idegenforgalmi adó csak kis részben érinti községünket, hiszen 2022-ben 6 adózó szálláshely volt 
Nógrád községben. Az adó mértéke személyenként és vendég éjszakánként 150 Ft. 2022-ben összesen 
1023 vendégéjszakát töltöttek el községünkben, Ebből 130.350 Ft bevétele keletkezett az 
önkormányzatnak. 
A gépjárműadó 2021-től már nem illet meg minket, ez hatalmas kiesés az önkormányzatnak, de 2022-
ben is sikerült a korábbi évek elmaradt gépjárműadóit behajtani. 342.000 Ft folyt be ebből az 
önkormányzatnak.  
2013. január 1-től a talajterhelési díj mértéke községünkben 1.800.-Ft/m3. 
 A bevallások során kiderült, hogy 3 lakóház esetében a DINÓBER fennállása alatt az átemelő 
szivattyú nem épült meg, így ezen ingatlan tulajdonosoknak nincs lehetőségük rákötni a 
csatornahálózatra, így nem alanyai a talajterhelési díjnak. 15 ingatlan nincs a csatornahálózatra rákötve 
az Almáskerti településrész kivételével. Nekik minden év március 31-ig kell bevallást benyújtaniuk. 
Tavalyi évben 1.108.000 Ft folyt be talajterhelési díj megfizetéséből.  
Az adók módjára behajtandó köztartozás jogcímen 2022-ben 270 330.-Ft bevétele volt az 
Önkormányzatnak. Ezek a Dinóber Viziközmű Társulattól átvett tartozások. 2022-ben folytatott 
ellenőrzés és megbeszélést követően megállapítást nyert, hogy a 2015-ben átadott tartozások túl 
vannak az 5 éves elévülési időn, így ezen tartozások további behajtása törvényellenes. További 
behajtásokat nem alkalmazunk. 
2022-ben 219 db hátralékos felszólítást küldött ki a helyi adóhatóság. 2022. december 31.-én összesen 
1 620 000 Ft hátralékállománnyal zártunk, ami 553 000 Ft-tal kevesebb mint 2021-ben. 2022-ben 219 
db hátralékos felszólítást küldött ki a helyi adóhatóság. 2022. december 31.-én összesen 1 620 000 Ft 
hátralékállománnyal zártunk, ami 553 000 Ft-tal kevesebb mint 2021-ben. 
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Az adóügyi feladatok kolléganő általi ellátása jó színvonalon történik, elmondható, hogy már csak 
kisebb összegű hátralékok állnak fent. 2022-ben a kintlévőségek csökkentek. A végrehajtásra 2023 
évben is nagy hangsúlyt szeretnénk fektetni. 

Piroska János alpolgármester: 
A számok tükrében úgy ítélem meg, hogy jónak mondható a fizetési morál a lakosság részéről.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nem kellene elgondolkodni azon, amit a Tisztelt Jegyző asszony mondott nekünk, hogy kevés az 
iparűzési adó, menekülnek a cégek Nógrádról? Ennek lehet valami oka? Lehetséges, hogy Nógrád 
község nem vállalkozásbarát? Ez különösen a polgármester úrnak címzem ezt a kérdést. Lehetséges? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Minden lehetséges. 

Keresztes Konrád képviselő: 
Ön esküt tett arra, hogy Nógrád község érdekeit szem előtt tartja, gondolkodjon el magában, és a 
megfelelő döntéseket majd hozza meg. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A beszámolóban szerepel, hogy nőtt az iparűzési adó bevétel.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Én azt mondtam, hogy az iparűzési adóerőképességünk nem túl magas.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Egyetértek veled! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az adóerőképesség megállapítását követően Magyarország Kormánya, a Magyar Államkincstár 
különbséget tesz és ahol nagy az adóerő és több az iparűzési adó bevétel, azokat megadóztatja, a 
kicsiknél meg kiegészít. Én nem tartom magam a vállalkozók ellenségének. Ha valaki vállalkozást 
szeretne idehozni, és megkeres, én nyitott vagyok. Én nem küldtem el senkit, azt gondolom, hogy ilyen 
eset nem volt. Az iparűzési adó összegét nem emeltük, a 2019-es programban benne volt, hogy nem 
kívánunk adót emelni, és nem kívánunk újabb adónemet bevezetni. Ezt tartjuk.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
2021. június 1-jén a Tisztelt Polgármester úr meghozta azt a javaslatot, hogy kiemelt fejlesztési 
területnek nyilvánított néhány területet és két év elteltével még mindig nem állt össze a kép, még 
mindig sehol sem vagyunk.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Többször felmerült ez a kérdés, és többször megpróbáltunk rá válaszolni írásban is. Kértünk 
információt, de a mai napig nem kaptuk meg. A HÉSZ módosítását, mint eljárást a tulajdonosoknak 
kell kezdeményezni és a költségét vállalni. Az önkormányzat együttműködik, nem hátráltatott senkit.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Én úgy gondolom, hogy nem helytálló Keresztes Konrád képviselő megállapítása azzal kapcsolatban, 
hogy az önkormányzat nem vállalkozásbarát. Én egy vállalkozást úgy tudok elképzelni, hogy az adott 
személy saját maga elhatározza, hogy a tevékenységét milyen formában kívánja megvalósítani. A 
vállalkozónak kell megkeresnie az önkormányzatot, hogy a településen létezik-e olyan adózási forma, 
ami az ő vállalkozását érinti.  Az önkormányzat nem egyenlő azzal, hogy lefolytat egy vállalkozással 
kapcsolatos eljárást. Mit értesz az alatt, hogy vállalkozásbarát? Az önkormányzat mindenki előtt nyitott 
ajtó. 
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Keresztes Konrád képviselő: 
Mindenkinek nyitott ajtó, a szemébe mosolygás, a háta mögött meg késdobálás. Fiatalok 2021-ben 
megkeresték a polgármestert, hogy szeretnének hűtőházat, gabonatározót stb. csinálni. A fiatalember, 
aki elindult a pályázaton nyert 1 millárd Ft összegű uniós támogatást. Ezt a beruházást azért nem tudta 
Nógrádra hozni, mert abban a megvalósítási intervallumban polgármester úr nem tűzte napirendre az 
ügyet. Ez a véleményem.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Képviselő úr befejeztük, mert eltértünk a tárgytól. Ez az adóhatóság munkájának a beszámolója. 
Kérem, hogy amiket most itt elsoroltál, írásban jelezd a megfelelő hatóságok felé.  
 
A testület egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta az adóhatóság 
munkájáról szóló beszámolót és az alábbi határozatot hozta: 
 
 

59/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Tájékoztató az   
Adóhatóság 2022. évi munkájáról beszámolót elfogadja, a tájékoztatót jónak tartja. 

 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a hivatal továbbra is törekedjen az adózási 
feladatok megfelelő ellátására és továbbra is tegyen intézkedéseket a meglévő 
hátralékok behajtására. 

Határidő: folyamatos 
Felelős: jegyző 
 
 
 

10. Pályázatokról beszámoló 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az önkormányzat szociális célú tűzifa támogatásra nyújtott be pályázatot. A mai napon érkezett az 
eredmény, hogy sikeres volt a pályázat, 55 m3 tűzifával támogatja a Belügyminisztérium az 
önkormányzatot.  
Az önkormányzat benyújtotta a rendkívüli támogatási igényét is az óvoda lejárt fűtésszámláira 
vonatkozóan 1.164.000 Ft összegben. A pályázat még nem került elbírálásra. 
Jó hír, hogy a TOP Plusz program keretében helyi gazdaságfejlesztés, piac kialakítása Nógrádon c. 
pályázat nyertes pályázat lett. 55.648.808 Ft pályázati támogatásból a várparkolóba fedett árusítótér, 
mosdók kialakítása valósulhat meg.  
Még egy jó hír, hogy az Iskola projekt kapcsán támogatási igényt, finanszírozási kérelmet nyújtottunk 
be a pályázat lezárásához, mivel a projekt több, mint 18 millió Ft költségcsökkentéssel zárható csak le. 
Ez is pozitív elbírálásban részesült, finanszírozza az állam, így az önkormányzatra ez nem ró terhet. 
Sajnos a bölcsőde fejlesztési program keretében benyújtott pályázatunk forráshiány miatt elutasításra 
került.  
Új pályázati lehetőség is van az önkormányzat számára. Magyar Falu Program keretében Út, Híd, Járda 
Építésére, felújítására lehet pályázni, mely benyújtható 2023. június 14. – 2023. július 14. között. 
A Támogató vissza nem térítendő, 100%-os támogatási intenzitású előfinanszírozott támogatást biztosít.  
Az önkormányzatok 100%-os tulajdonában lévő belterületi és/vagy külterületi utak építése, felújítása, 
portalanítása valósítható meg. 
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Javaslom, hogy útfelújításra nyújtsuk be a pályázatot, hiszen ebben az esetben 45 millió Forintra lehet 
pályázni, továbbá az utak állapota indokolja ezt. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Én is javaslom, hogy út felújítására pályázzunk. Az utak állapota rosszabb, mint a járdáké. A tavalyi 
évben benyújtott anyagot elővettük és két mérnökkel helyszíni bejárást tartottunk. Megnéztük a Mátyás 
király utca-Hunyadi utca-Váci utca közötti szakaszát, illetve a Szondi utca alsó szakaszát is. A Mátyás 
király utca van a legrosszabb állapotban, ez kapja a legtöbb terhelést. Saját tulajdonban van, de a Közút 
kezelésében.  A Szondi utca alsó részét egy padkával kellene szélesíteni, mert a buszok nehezen 
fordulnak. Fogunk kapni pontos számításokat is, a mérnökök dolgoznak rajta. 45 M Ft. pályázható meg.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Nagyon egyet tudok érteni a Szondi utca felújításával, hiszen valóban veszélyes ott a buszokkal 
közlekedni.  
 
Papp László képviselő: 
A Mátyás király utca, Hunyadi és Árpád utca közötti részének felújítását nem lehet ebbe beletenni? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ott most van folyamatban a tulajdonjog átadás-átvétel, ezért nem tartom célszerűnek mos arra pályázni.  
 
Papp László képviselő: 
Sajnos az a tapasztalat, hogy a részben felújított utak összecsatlakozásából mindig csak a baj van. A vár 
aljától a falu végéig lenne célszerű a felújítás, a balesetveszély is csökkenne ezáltal.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Tavaly a József Attila utcáig felmérettük, de valószínűleg az építési anyag árának emelkedése nem teszi 
majd lehetővé, hogy ebből a pályázati pénzből ezt is fel tudjuk újítani.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A Szondi utca a nagy kereszteződésikg lenne felújítva? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem, csak kb. az evangélikus templomig.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A Polgármester úr nem javasolt engem egyetlen bizottságba se, de én ajánlom magamat az útépítés 
előkészítésének a segítésébe, mégpedig az útnak a műszaki ellenőrzésébe. Elmondanám majd azoknak, 
akik kátyúzzák az utat, hogy hogyan kátyúzzanak. Ha gondoljátok, akkor én ebben részt vennék.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Rendben, köszönjük a felajánlást! 
 
Piroska János alpolgármester: 
Nagyon örülök, hogy nyugvópontra került az iskolával kapcsolatos neuralgikus pont, és reagálnék 
képviselő úrnak arra, hogy múltkor nagyon farkast kiáltottál, ennek ellenére őzike jött be a sorba.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ma megtörtént a szerződésmódosítás, személyesen vittem el. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nagyon nagy hiba volt elkövetni azt a közel 19 milliós hibát. Nagyon örülök, hogy sikerült megoldani. 
Nagyon rossz lett volna ezt a hibát Nógrád község lakosaival megetetni. Ez a 19 M Ft Nógrád község 
költségvetéséből csúszott volna le, ha nem sikerül ez a pályázat.  
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Piroska János alpolgármester: 
Ez a projekt nem most indult, hanem régebben. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Az a kérdés, hogy mikor lett elrontva. Ez Varga Richárd polgármester úr működésének idejében lett 
elrontva. 
 
Piroska János alpolgármester: 
Nem! 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Nem! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Na, igazmondó Ági néni! Te nekem az igazságot ne beszéld, az egy másik dolog! 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Kikérem magamnak, amit te állandóan csinálsz! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ebben az évben először mondtam. Tökre visszafogtam magam idáig. 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Én is visszafogtam. Beszélhetnénk még az iskola fűtéséről még a te idődből! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Igen, pont az iskola fűtéséről van szó. Az a kérdés, hogy mikor szereltem le? Az a kérdés, hogy az 
iskolába mikor szerelték be a gázkazánt? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ki szerelte be? Az a kérdés! Ismered a szerződés tartalmát, amiben kezelésre átadta az iskolát? 
Fenntartói vagyunk az iskolának?  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nem. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Tulajdonosai? 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Tulajdonosai igen.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Jó, szerintem itt hagyjuk abba! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ha kiderül, hogy hazudsz, hogy nincs igazad, akkor elveszed a szót? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ha rágalmazni akarsz, menjél tovább! Befejeztük! Mi volt a napirendi pont? Beszámoló a pályázatokról. 
Hogy kerültünk ide? 
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Keresztes Konrád képviselő: 
Úgy kerültünk ide, hogy megszólított a vadonatújonnan kinevezett alpolgármester.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Senki nem ment vissza oda, hogy a Tankerület miért menekült ki abból a szerződésből, amit az akkori 
szolgáltató szolgáltatás címén alkotott. Fogd vissza magad, hagyjuk ezt a témát! Azért vagyunk itt, hogy 
dolgozzunk! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ha ekkora hibát követsz el, akkor fontos róla beszélni! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Mekkora hibát? Ha te olyan szabálytalanságra fényt derítettél, akkor mondtam, hogy lehet továbbmenni. 
 
A testület egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a pályázati beszámolót 
és az alábbi határozatot hozta: 
 
 

60/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja az előterjesztés 
szerinti pályázati tájékoztatást. A testület felkéri a jegyzőt, hogy a pályázati 
lehetőségekről és a pályázatok sorsáról a testületet folyamatosan tájékoztassa.  
 
Határidő: értelemszerű  
Felelős: jegyző 

 
 
 
Varga Richárd polgármester: 
Beszélnünk kell még arról, hogy a Magyar Falu Programban az út, híd járda építése-felújítása 
pályázatba kívánjuk-e a Mátyás király utcát és a hozzá kapcsolódó Szondi utcai rész felújítását a lehető 
legnagyobb igényelhető összeggel megpályázni? 
 
A testület egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a javaslatot és az 
alábbi határozat született: 
 
 

61/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete pályázatot kíván beadni a A 
Magyar Falu Program keretében „Út, híd, járda építése/felújítása” 2023. elnevezésű 
pályázat keretében a Nógrád 13 helyrajzi szám alatt található Mátyás király utca 
tervezett szakaszának és a Nógrád 281 helyrajzi szám alatt található Szondy 
György utca tervezett szakaszának felújítására vonatkozóan. 
A megvalósítás helyszíne: Nógrád 13 és 281 hrsz-ú utak tervezett szakaszai 
Az igényelt támogatás összege: maximum 45 millió Ft  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázat fenti tartalommal történő 
benyújtásáról gondoskodjon.  
 
Határidő: 2023. július 14. 
Felelős: polgármester 

 
 



 23
 

11. Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány működésével kapcsolatos tájékoztató 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Megkértem az Alapítvány kuratóriumának elnökét, hogy küldje meg a beszámolóját, a következő 
időszakra vonatkozó terveket. Megkaptuk a 2019. évi közgyűlés jegyzőkönyvét is, azóta közgyűlés nem 
volt. Kérdezem elnök asszonyt, hogy kívánja-e valamivel kiegészíteni? 
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Közgyűlések a covid járvány miatt nem voltak. Az alapítvány dolgait egy facebook-csoportban szoktuk 
megbeszélni. Az alapítványban vannak aktív és inaktív tagok is. Szeretném felhívni a polgármester úr és 
a képviselők figyelmét, hogy az alapítvány munkáját 3, maximum 5 ember, akik szívvel-lélekkel tudnák 
csinálni, elég lenne. Ezt majd esetleg megbeszélhetjük azon az összejövetelen, amit polgármester úr kért 
tőlünk, hogy az önkormányzat és az alapítvány üljön le együtt és beszéljük meg a várral kapcsolatos 
dolgokat. Én kettő időpontot javasoltam, az április 1-jét, vagy a 2-át, de nem tudom, miért nem jött 
össze ez a megbeszélés, nem tudom, hogy a képviselők lettek-e erről értesítve, hogy jó-e ez az időpont, 
vagy sem.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem tudom, megnézem, hogy miért nem jött létre ez a megbeszélés. Lehet, hogy elsiklottam felette. Én 
igyekeztem válaszolni a megkeresésekre.  
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Jó lenne, ha minél hamarabb sor kerülhetne a megbeszélésre.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Szerintem most is meg lehet jelölni egy időpontot. 
 
Piroska János alpolgármester: 
Jegyző asszonytól szeretném megkérdezni, hogy a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány és a 
Nógrádi Tornateremért Alapítvány az önkormányzat által létrehozott civil szervezet? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Igen. 
 
Piroska János alpolgármester: 
Azóta, hogy a képviselő testület döntött arról, hogy ezt a két alapítványt létrehozza, onnantól kezdve két 
külön civil szervezetkén működnek. Látom, hogy személycserére van szükség a Vár alapítványnál, 
hiszen összeférhetetlenség áll fenn. Az alapítványban nem lehet tag a jegyző. A delegálás joga a 
képviselő testületé. Szeretném majd megtekinteni mindkét alapítvány alapító okiratát megtekinteni. 
Azt szeretném még megkérdezni, hogy ha nem történik egy alapítványnál pénzmozgás, a 0-s igazolást 
akkor is be kell adni? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Igen. 
 
Az egyeztető megbeszélés időpontjára több javaslat is érkezett, végül 2023. június 23. péntek 18 órai 
időpont lett elfogadva. A megbeszélés helye a Községháza lesz.  
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Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Nem tudom, van-e valakinek kérdése a vár lezárásával kapcsolatban? Én szeretném röviden elmondani, 
hogy hogy jutottunk el idáig.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Az is jó, hogy idáig eljutottunk, lesz egy jó kis várunk, még jobb lesz, mint eddig volt. 
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Korábban minden évben, minden várjátékok alkalmával azon imádkoztunk, hogy csak ne történjen 
semmi baj. Már akkor is életveszélyes volt, nem csak most. Reméljük jobb lesz. Polgármester úr is 
mondta, hogy egyik szemünk sír, a másik nevet. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Most már mind a kettő nevet. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A helyi vállalkozások nem biztos, hogy így gondolják.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A helyi vállalkozások, akik nem tudnak hűtőházat építeni?  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Kialakult egy folyamat, a piac, a gyerekeknek kirándulóhellyé vált, rengeteg turista járt ide, a 
szállásadóknak bevételük volt. Most minden kiesik. 
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
A Nógrád Várának Megmentéséért Alapítványt Nógrád Község Önkormányzata alapította 30 évvel 
ezelőtt azzal a céllal, hogy a Nógrádi vár, mint nemzeti kincsünk megmentése legyen a feladata, illetve 
tájékoztatja az önkormányzatot a vár állagában történt változásokról.  
Az alapítvány igyekszik minden tőle telhetőt megtenni a fentebb említett folyamatokhoz.  
2017. év elején szomorúan vettük tudomásul, hogy Nógrád a megye névadó településének a vára 
kikerült a Nemzeti Kastély- és Várprogramból, pedig a programban való részvétel akkor biztosította 
volna a veszélyeztetett falmaradványok megóvását, az erózió megakadályozását. Bár az akkori 
önkormányzat mindent megtett annak érdekében, hogy visszakerüljön a programba, de sajnos nem 
jártak sikerrel. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A tulajdonos joggyakorlójának a Nemzeti Vagyonkezelő Zrt-nek a jogi képviselője tájékoztatott, hogy a 
2017-es megkeresésükre – ami szerint a Nógrádi vár a Nemzeti Kastély- és Várprogramba bekerült, a 2. 
ütemében lehet a munkálatokat elvégezni, az üzemeltetési jogot szerezze meg – erre válasz nem érkezett 
2017-ben az önkormányzattól. Valószívű, hogy ezért kerültünk ki a programból.  
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Úgy tudom, hogy az akkori testület foggal körömmel ment az után, hogy visszakerüljünk.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
A testület igen, csak mi nem értesülünk, nem értesültünk minden levélről.  
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
2018. nyarán a barbakánban régészeti feltárás volt majd a barbakán falkoronájának konzerválását Lévai 
Richárd végezte el a Magyar Nemzeti Múzeummal köttetett szerződés alapján.  
Ahogyan az az előző testületi ülésen és már több fórumon is elhangzott, hogy Polgármester Úr még 
2019-ben készíttetett egy szakvéleményt a lakótoronyról. A szakvélemény már akkor 4 évvel ezelőtt 
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életveszélyesnek minősítette a lakótornyot és javasolta, hogy SOS azonnal legyen elzárva a terület a 
látogatók elől 10 m-es sugarú körben. 
 
Varga Richárd polgármester: 
2019-ben, amikor ez a szakvélemény elkészült, én még nem voltam hivatalban. Az én barátom egy 
baráti sétán szembesült ezzel az állapottal és azt mondta, hogy, - mivel ő műszaki ellenőr – nem hagyja 
annyiban, leírja. Azt csinálok a véleménnyel, amit akarok. Én ezt odaadtam Szórágy Gyulánénak, aki 
azt válaszolta, hogy ez intézkedést nem igényel. Nem tudom, hogy az alapítványhoz került-e ez a 
szakvélemény.  
 
Dr. Kovács István érdeklődő állampolgár: 
Azt viszont lehet tudni, hogy két hónappal később már Polgármester úr volt a polgármester.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ezt nem tudom. Bocsánat Doktor úr, szót nem kapott! 
 
18 óra 17 perckor érkezik az ülésre Antalóczy Dávid érdeklődő állampolgár. 
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Ez a szakvélemény még egyáltalán nem említette a lakótornyot támasztó tartópillért, hanem kizárólag a 
lakótoronyról szólt. Az előző testületi ülésen viszont elhangzott Polgármester úrtól, hogy több 
szakvélemény is készült a lakótoronyról. Azokról a szakvéleményekről nincs tudomásom, de 
valószínűleg, hogy Önök, mint képviselők biztos tudnak róla, Önök tájékoztatva lettek arról, hogy mi áll 
a szakvéleményekben. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Milyen szakvéleményről van szó? 2019-ből? 
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke 
Nem, nem! A legutóbbi testületi ülésen hangzott el, hogy több szakvélemény is készült a toronyról. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Igen, legalább kettő. Az egyiket a tulajdonos joggyakorlója készítette. Illetve három is készült, mert az, 
aki 2019-ben is elkészítette, ő idén is írt róla.  
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
És most is ugyanúgy baleset- és életveszélyesnek minősítette, mint négy évvel ezelőtt? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Most is ugyanazt megerősítette. Azt nem írta, hogy romlott volna az állapota. Ha már a részletekbe 
akarunk menni, elmondta, hogy neki sokkal nagyobb aggodalma a keleti oldal, ahol korlát nélkül le 
lehet sétálni. Ilyen mélységekbe szerintem ne menjünk bele.  
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
2022. márciusában kétszer is voltak kint a várban a Magyar Nemzeti Vagyonkezelőtől az Oltalom 
bástya lépcsőjének a helyrehozatalával kapcsolatban. Ugye? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Igen. Ki jelezte a lépcsőproblémát? 
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Személy szerint, hogy ki jelezte az önkormányzatnak? Szerintem én is jeleztem, és ezután az 
önkormányzat értesítette a hatóságot. Mi ugye nem szoktuk túllépni a hatáskörünket.  
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Ez alkalomból várbejárást is tartottak a vagyonkezelő- és az önkormányzat munkatársai, Polgármester 
úr és Adrienn vett részt ezen. Azon a bejáráson én nem vettem részt, mert nem szóltak. A lépcső 
javíttatását a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zrt. végeztette el, az EU-VA Fix Kft. vállalkozásában és a 
Kiving Kft. lebonyolításában. 
A két bejárás között az alapítvány facebook-os csoportjában jegyző asszony megkérte a kuratórium 
tagjait, hogy írjuk össze a Nógrádi vár kritikus részeit és egy levél megküldése után ezeket 
megcsinálják, esetleg kijavítják.  
Ebben a levélben javasoltuk az Oltalom bástya lépcsőjének a javítását, a barbakán falainak 
konzerválását. A Királyné-bástya sarkai és a teljes déli falszakasz konzerválását javasoltuk a leesés 
veszélye miatt. A kapu előtt balra lévő egykori gyalogkapura és a lakótoronyra is javasoltuk az 
állagmegóvást, valamint a vároldalak akácmentesítését.    
Mivel a várban nincs várgondnok, ezért az alapítvány néhány tagja rendszeresen feljár a várba a 
szemetet- és a köveket összeszedni, alaposan körülnézni, a veszélyes részeket ellenőrizni, figyelni a vár 
állapotát, hiszen régóta tudott, hogy vannak problémás részek, amik nagyobb odafigyelést igényelnek. 
Ezért látjuk azt, ha valami szokatlan történik, vagy gond van, és ezt időben tudjuk jelezni Nógrád 
Község Önkormányzatának. 
 Egy ilyen bejárás során derült fény az idei tél okozta károkra is a lakótorony tartópillérében. A tetejéről 
a kövek elkezdtek lepotyogni és szintén a tetejénél megrepedt végig a fal és nagyméretű kövek estek le a 
falról. Ezt a változást természetesen jeleztük Nógrád Község Önkormányzatának. Az önkormányzat 
ezután levélben értesítette a Magyar Nemzeti Vagyonkezelőt a fal állapotáról. Ezután a vagyonkezelő 
egy független statikus tartószerkezet szakértőt kért fel, hogy készítsen a toronyról egy szakvéleményt. 
Ez a szakvélemény is életveszélyesnek nyilvánította a lakótornyot ugyanúgy, mint 4 évvel ezelőtti is és 
most is azonnali 10 m-es sugarú körben javasolta elzárni a közforgalom elől, valamint a torony teljes 
magasságú átvizsgálását, veszélytelenítését is szükségesnek tartja azonnal elvégeztetni. Az elzárás most 
4 évvel később meg is történt. Ilyen átfogó tartószerkezeti statikai szakértői szakvélemény eddig 
tudtommal nem készült a várról. Ezen kívül készült egy általános tájékoztatás is a Nógrádi vár 
állapotáról, ami több ponton is veszélyesnek ítélte meg a falak állapotát. Ilyen a gyalogkapu feletti 
falszakasz, az egész déli- délkeleti oldal, ahol nincs védőkorlát, ami miatt közvetlen leesés veszélye 
alakulhat ki, valamint a barbakán falazatának az állapota állékonyság szempontjából is veszélyes.  
2023. március 22-én a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő és az Örökségvédelmi Hatóság munkatársai 
várbejárást tartottak a várban és egybehangzóan megállapították, hogy a veszélyt el kell hárítani. Ezen a 
bejáráson részt vett jegyző asszony is és én is az alapítvány képviseletében.   
 
Varga Richárd polgármester: 
Elnézést! Emlékezetemben úgy van, hogy ez előtt is volt egy bejárás, ahol mi nem vettünk részt és nem 
is kaptunk tájékoztatást. Levélben kérdeztem meg, hogy miért nem vehettünk részt ezen a bejáráson. 
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Egy statikus jött ki. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Igen, de az, hogy kereste fel az alapítványt? 
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Engem a Nemzeti Vagyonkezelőtől hívott fel Szűcs Attila úr. A telefonszámomat nem tudom, hogy 
honnan tudta, gondolom innen az önkormányzattól kaphatta meg, én előtte nem találkoztam vele. 
Elmondta, hogy egy független statikus szakértő fog kijönni, megnézi a várat. Kérdeztem tőle, hogy 
szóljak-e valakinek az önkormányzatnál, de azt mondta, hogy nem kell, mert ismeri a várat, úgyhogy 
csak felkísértem őt.  A fugaanyagoktól kezdve mindent megnézett a lakótoronynál, ezután készítette el 
az átfogó szakvéleményt. Nem tudom, a képviselők látták ezt? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Senki nem látta, én sem. 
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Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Pedig az el lett küldve az önkormányzatnak is. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A vagyonkezelő nem adta ki nekünk, amikor kértük tőlük. Azt mondták, hogy ez az ő saját, belső 
anyaguk, csak a tájékoztató levelet küldték meg nekünk.  
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
2023. április 26-án érkezett a Magyar Nemzeti Vagyonkezelőtől a határozat, miszerint az 
Örökségvédelmi Hatóság kötelezte a Magyar Nemzeti Vagyonkezelőt a jókarbantartási és 
veszélyelhárítási munkák elvégzésére, tekintettel arra, hogy az ingatlanon lévő várrom több szerkezeti 
eleme élet- és balesetveszélyes állapotban van. Az örökségvédelmi hatósági eljárás alapjául szolgáló 
tartószerkezeti szakértői vélemény alapján az ingatlan látogatók fogadására alkalmatlan műszaki 
állapotban van. A továbbiakban - veszélyelhárítási, jókarbantartási munkák teljes körű befejezéséig, 
október 31-ig – az ingatlant nem lehet használni. 
Erről tudhatunk esetleg valamit, hogy október 31-ig mi fog történni a várban? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Mi sem tudunk semmit. Szóban közölték velünk ezt az időpontot, hogy október 31-ig látogathatóvá kell 
tenni a Nógrádi várat.  
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Az alapítvány szeretne majd célzott adománygyűjtést kezdeményezni. Ezt elküldtük a 
Vagyonkezelőnek, várjuk rá a választ. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ezzel kapcsolatban el tudom mondani, hogy a Vagyonkezelőnek a véleménye az, hogy ennek a 
gyűjtésnek ne az legyen a célja, hogy állagmegóvási munkálatokra szól, hanem olyan célja legyen, ami 
önállóan megvalósítható. 
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke: 
Ha a déli védőkorlátot ebből meg tudjuk csinálni, akkor annak nagyon fogunk örülni.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Szeretném megragadni az alkalmat, a képviselő testület részéről is tolmácsolva az alapítvány összes 
tagjának köszönetemet kifejezni a munkájukért. Kérem, hogy a jövőben is működjünk együtt, ha lehet 
még jobban. A Nógrádi vár közös cél, közös érdek.  
 
A napirendi ponttal kapcsolatban a testület egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással 
az alábbi határozat szerint döntött: 
 

62/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja Nógrád Várának 
Megmentéséért Alapítvány tevékenységéről, munkájáról szóló tájékoztatót. A 
képviselő-testület 2023. június 23-án 18 órakor az alapítvány tagjaival közös 
egyeztető megbeszélést kíván tartani a Községházán.  
A képviselő-testület felkéri az alapítvány elnökét, hogy továbbra is az alapító okirat 
szerint folytassa az alapítvány a vár megmentéséért folytatott tevékenységet és erről 
rendszeresen tájékoztassa a képviselő-testületet. Kéri továbbá az elnököt továbbítsa 
az alapítvány tagjainak az egyeztető megbeszélés időpontját. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány elnöke 
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12. Nógrád Község Szlovák Nemzetiségi Önkormányzatának kérelme 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Szlovák Nemzetiségi Önkormányzattól érkezett egy kérelem, melyben leírják, hogy a Nóta-és 
dalversenyhez támogatásra van szükségük, kérik az önkormányzat képviselő-testületét biztosítsa a 
vacsorát a vendégek számára. Ehhez szükségünk van egy becsült létszámra, hogy hány fő érkezik, 
mennyibe fog ez kerülni az önkormányzat számára. 
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke: 
Szeretném a levelemet azzal kiegészíteni, hogy körülbelül 70 fő érkezne, 50 fő Cibakházáról és 20 fő 
Felsőtúrból. A vacsora költségéhez kérnénk támogatást, az ebédet mi állnánk.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Természetesen pozitívan állunk a dologhoz. Lehetőségeinkhez mérten meg kell vendégelnünk a hozzánk 
érkezőket. Ha az én hatáskörömben adható összeg fölé kerül a költség, akkor arról a testület dönt, de ha 
alatta marad, akkor én saját hatáskörben fogok dönteni.  
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke: 
Az óvodában van egy fix összeg, máskor is volt már rá precedens, hogy ők főztek. Nem tudom, hogy 
mennyire megérinthetőek – sőt, sűrűn nem megérinthetőek - az óvoda dolgozói, de én úgy gondolom, 
hogy ők is a faluért vannak. Anyagiakban úgy érné meg a legjobban szerintem, ha ők főznének.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Szívesen beszélek az óvoda dolgozóival, én egy kicsit pozitívabban látom őket és az ő munkájukat. 
Sokszor ember felett teljesítenek, többször felkértük már őket hétvégi munkavégzésre, nem utasították 
vissza. Én úgy gondolom, hogy fogják ezt vállalni.  
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke: 
Volt, hogy régebben nem vállalták ezt a dolgot. Hallottam, hogy Polgármester úr a várvendéglősöknek 
említette már ezt, de ők 70 főt biztos, hogy nem tudnak vállalni.  
 
Papp László képviselő: 
Gondolom, hogy van már erre kialakult gyakorlat, hogy hogyan lehet ezt számolni, Nem mindegy, hogy 
5000 Ft/fő, vagy 1000 Ft/fő. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az óvoda közétkeztetése az napi költséggel dolgozik, erről rendelet határoz. Most 1500 Ft egy 
vendégadag. 
 
Papp László képviselő: 
Nagyjából ezzel az összeggel működik a Berkenyei rendezvényház. Nekik megvan erre a kapacitásuk. 
Ha időben szólunk, a 70 főre az adagot simán el tudják készíteni és leszállítani.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Véleményem szerint előbb kérdezzük meg a saját konyhánkat.  
 
A testület egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és az 
alábbi határozatot hozta: 
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63/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja a Nógrád Község 
Szlovák Nemzetiségi Önkormányzata kérelmét és a 2023. július 22-én 
megrendezésre kerülő VII. Nóta- és dalversenyen biztosítsa a testvértelepülésről 
érkező vendégek számára a vacsorát.  
A képviselő-testület felkéri a polgármestert gondoskodjon a testvértelepülésről 
érkező vendégek vacsora ellátásának megszervezéséről, biztosításáról. 

 
Határidő: 2023. július 22. 
Felelős: polgármester 

 
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke: 
Remélem, a meghívót mindenki megkapta, szeretettel várunk mindenkit. Az lenne még a kérésünk, 
hogy a vendégvárásnál Ti is segítsetek majd.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ott leszünk.  
 
 

 
13. Váci utcában buszmegálló és gyalogosátkelő kialakítása 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Gyalogosátkelő kialakítására már többször volt igény, megnéztük a lehetőségeket, hogy hogyan lehet ezt 
megvalósítani. A Közútkezelő szóbeli beleegyezése után felkértem Espár Zsolt mérnököt, hogy 
szakmailag is nézze meg, hogy mit lehetne kialakítani. Ő helyszíni bejárás után készített egy 
dokumentációt, egy tervezetet, amit megküldtünk a Közútkezelőnek. Ők kértek néhány módosítást, ezt a 
mérnök úr megtette, és most úgy néz ki, hogy egyenesbe került a gyalogátkelő építése. A pontos 
költségvetés hamarosan elkészül.  
 
A polgármester ezután felolvassa Espár Zsolt mérnök levelét.  
 
Papp László képviselő: 
Gondolom, hogy nem lehet kérdés, hogy legyen-e gyalogátkelő. Aki már próbált ott átjutni az úton 
mondjuk hétvégén, amikor nem a helyiek járnak, hanem kirándulók, az tudja, hogy milyen nehéz 
feladat. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ez már a 2019-es választási programunknak is része volt.  
 
A testület egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a gyalogátkelő 
kialakítását és az alábbi határozatot hozta: 
 
 

64/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja a Nógrád 188 
helyrajzi szám alatt található Váci utcában tervezett gyalogosátkelőhely létesítését 
az előterjesztés szerint. Felkéri a képviselő-testület a polgármestert, hogy az 
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előzetes tervek és tájékoztatás szerint gondoskodjon a létesítéshez szükséges 
engedélyek beszerzéséről és intézkedjen a gyalogosátkelőhely létesítésével 
kapcsolatosan. 

 
Határidő: 2023. augusztus 31. 
Felelős: polgármester 

 
 
Varga Richárd polgármester: 
A buszmegálló építésének kérdését is megvizsgáltattam a mérnök úrral. A lényeg az, hogy semmi sem 
indokolja ott buszmegállót kialakítani. Technikailag sem egyszerű és anyagilag is komoly költsége 
lenne. Azt gondolom, hogy ezzel a továbbiakban a képviselő testületnek nem kell foglalkozni, mert a 
szakértői vélemény itt egyértelműsítette a dolgot.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Ezzel kapcsolatban engem is többen megkerestek és elég negatív véleményeket nyilvánítottak. Az 
önkormányzat részéről nagyon pozitív volt ennek a kezdeményezésnek a felkarolása. Megkereste a 
szükséges hatóságokat az ügyben. Ők tudják megmondani, hogy egy ilyen lakossági kezdeményezések 
van-e létjogosultsága. El kell fogadni az ő véleményüket. Ez nem empátia, vagy utálat kérdése, hanem 
ezek tények. 
 
A testület 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozat szerint döntött: 
 
 

65/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 188 helyrajzi szám alatt 
található Váci utcában nem támogatja új buszmegálló kialakítását, mivel a bevont 
közlekedésmérnök véleménye alapján a buszmegálló kialakítását semmi sem 
indokolja, továbbá az indokolatlan létesítés nagy költségekkel járna. A képviselő-
testület kéri a polgármestert tájékoztassa a buszmegálló kialakítását kezdeményező 
lakosokat a képviselő-testület állásfoglalásáról. 

 
Határidő: azonnali 
Felelős: polgármester 

 
 

14. Ujhelyi Balázs felajánlása kőfal javítására 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ujhelyi Balázs a Napvédelem Kft. részéről a Sallai utca végében rakott kőfal visszaépítéséhez 
hozzájárulna. Ez igazából a Tabán utca végében van a régi jégveremnél. Megnézettem egy mérnökkel, 
aki azt mondta, hogy az támfalnak egyáltalán nem nevezhető. Ujhelyi Balázs említette, hogy szerinte az 
optikai kábel oszlopa is rossz helyen van, át kellene helyeztetni. Én ebben az ügyben most nem is 
döntenék, tartanék egy helyszíni bejárást előtte. Ezt a kérdést én elnapolnám. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Polgármester úr, 83 méterre vagyunk a helyszíntől, miért nem megyünk oda most? 
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Varga Richárd polgármester: 
Hát azért, mert van még napirendi pont. Én javaslom az elnapolást, de a képviselő testület dönt. Az 
optikai kábelt telepítő céggel is célszerű lenne beszélni.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Azért is helyes, ha elnapoljuk, mert az tulajdonképpen egy régészeti terület, a Műemlékvédelem 
engedélye nélkül ott nem szabad semmit csinálni. Az optikai kábeleseknek is tudni kellett volna, hogy 
nem megyünk csak úgy egy műemléki környezetbe kábelt fektetni.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Kérem a polgármester urat, hogy hivatalból járjon el az ügyben, hogy hogyan került oda az az oszlop.  
 
A képviselő-testület információhiány miatt elnapolja a napirendi pont megtárgyalását. 
 

 
 

15. Ujhelyi Balázs kérelme kecskék legeltetésére a vároldalon 
 Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ujhelyi Balázs az állatait már több éve legelteti a vároldalon a biztonsági előírásokat betartva. Én azt 
gondolom, hogy hasznos és még látványosság is a legelő kecskék látványa.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ez a fiú egy szolgálatot tesz a közösségnek.  

 
A testület egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a kérelemnek helyt adott és az 
alábbi határozat született: 
 
 

66/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete Ujhelyi Balázs kérelmére 
engedélyezi a vároldalon történő legeltetést az alábbi feltételekkel:  
- A megjelölt területen 2023. június 1-től október 30-ig 5-7 db kecske legeltetése 
engedélyezett ingyenesen.  
- A területet a kérelmező köteles folyamatosan a biztonságos tartáshoz szükséges 
villanypásztorral lekeríteni.  
- A várfeljáró úttól 3 méteres távolságot köteles elhagyni, azonban az útig tartó 
terület folyamatos nyírásáról gondoskodni kell.  
- Az állattartó köteles gondoskodni, hogy az állatok a területről ne mehessenek ki. 
Az állatok esetleges kiszabadulásával és károkozásával kapcsolatban mindennemű 
felelősség Ujhelyi Balázs állattartót terheli.  
- A területen itató és esőbeálló elhelyezhető, azokat tájba illő hagyományos 
anyagokból kell készíteni és úgy kell elhelyezni, hogy lehetőleg takarásban 
legyenek. 
- Az állattartó köteles táblát kihelyezni, hogy az állatok nem simogathatóak és 20 
méterenként olyan feliratokat folyamatosan kitenni, amely a villanypásztorral 
kapcsolatos veszélyre hívja fel a figyelmet.  
- A legeltetés domborzati, talajtani változásokat nem idézhet elő. Az önkormányzat 
fenntartja magának a jogot, hogy amennyiben az állattartó nem tesz eleget a 
fentiekben foglaltaknak, akkor a legeltetéshez a továbbiakban nem járul hozzá. 
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Jelen határozatról Ujhelyi Balázs kérelmezőt értesíteni kell. Fel kell hívni a 
figyelmét, hogy nyilatkozzon arról, hogy a határozatban foglaltakat megismerte és 
teljeskörűen az abban foglaltakat betartja és vállalja a felelősséget.  

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 
 
 
 

16. Antalóczy Dávid és párja kérelme 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Egy ingatlanokkal kapcsolatos kérelem érkezett. Jegyző asszonyt kérdezem, hogy jogilag járható út-e, 
ami szerepel a levélben? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Igen, úgy gondolom. 

 
Varga Richárd polgármester: 
Kell a főépítész bevonása? 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Mindenképpen kell. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Szerintem nem, csak elvi engedélyt kérnek a képviselő-testülettől a kérelmezők. 
 
A képviselő testület tagjai a térképen beazonosítják a szóban forgó területeket.  
 
Papp László képviselő: 
Időről időre felmerülnek helyrajzi számok, és folyamatosan megy az egyeztetés, hogy ez vajon hol 
lehet. Nem lehetne, hogy amikor a meghívó kiküldésre kerül, akkor egy térképet is kap a testület, hogy 
ne az ülésen kelljen beazonosítani a helyrajzi számokat.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Véleményem szerint minden képviselőnek van ügyfélkapuja. Ott be tudnak jelentkezni az E-közmű 
oldalra és ott nagyon jól lehet keresni helyrajzi szám alapján is.  
 
Papp László képviselő: 
Persze, csak így gyorsíthatnánk a folyamatot.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Itt olyan belterületi ingatlanról van szó, ami külterületek közé van ékelődve. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Úgy gondolom, hogy az elvi engedély megadásának semmi akadálya nincsen. Ha a hatóság nem járul 
hozzá, akkor úgysem valósul meg.  
 
A testület egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a kérelemnek helyt adott és az 
alábbi határozatot hozta: 
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67/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja Antalóczy Dávid 
és párja, Rétsághy Dorottya kérelmét. A képviselő-testület elvi engedélyt ad a 
Nógrád belterületen található 1204/1 helyrajzi számú ingatlan és a Nógrád 
külterületen található 0237/35 helyrajzi számú ingatlan összevonásához. A 
külterületi ingatlan belterületbe csatolásának költségei, az ingatlanok 
összevonáshoz kapcsolódó költsége, az egyéb telekalakítási költségek és a 
szükséges engedélyek beszerzése a kérelmezőket terheli. Az önkormányzat ehhez 
kapcsolódóan semmilyen költséget nem kíván fedezni.  
A képviselő-testület felkéri a polgármestert gondoskodjon a határozat 
kérelmezőknek való megküldéséről. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 

 
 

17.  Egyebek 
- NAV NYOSZ kérelme 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Nyugdíjas szövetség már tavaly is megkeresett bennünket hasonló kéréssel és akkor is támogattuk 
őket az országos rendezvényük megvalósításában, Idén is megtartják a rendezvényt, amihez 
rendezvénysátrakat kérnek kölcsön önkormányzatunktól. A szállításról ők gondoskodnak. Azt 
gondolom, hogy támogatható a kérés, hiszen nekünk akkor nincsen rendezvényünk.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Hogyan találtak meg minket? 

 
Varga Richárd polgármester: 
Az egyik tisztségviselő állandó nógrádi lakos, aki sokszor segíti a rendezvényeinket főzéssel, fizikai 
munkával.  
 
A testület egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a kérelemnek helyt adott és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

68/2023.(V.30.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja a Nemzeti Adó- 
és Vámhivatal Nyugdíjasainak Országos Szövetsége szervezet kérését azzal, hogy a 
2023. szeptember 2-re tervezett rendezvényükre ingyenesen biztosítja az 
önkormányzat rendezvénysátrait. A testület felkéri a polgármestert, hogy a 
határozat végrehajtásáról gondoskodjon.  

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 
 

 
Keresztes Konrád képviselő: 
Az Egyebekben most megkapom a szót polgármester úr? 
 



 34
Varga Richárd polgármester: 
Az egyebekben most nem. 
 
Napirend utáni hozzászólások: 
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke: 
Elnézést, én úgy gondolom, hogy polgármester úr nagyon nehezen adta meg a szót és ez rosszul esik. A 
múltkor is rosszul esett, amikor a polgárőr azért kért szót, hogy a ki fogja majd vigyázni azt, hogy ne 
essenek le az emberek a várról.  
El szeretném mondani, hogy nyert a Szlovák Önkormányzat egy tábor pályázatot. Mertünk nagyot 
álmodni és szerettünk volna Verőcén a Csattogó völgyben egy egyhetes ottalvós tábort, de az elnyert 
támogatás ezt nem fedezi. Elmentem az iskolába és az alsós tanárokat megkérdeztem, hogy vállalják-e a 
táboroztatást. Azt mondták, hogy vállalják. Az igazgató megkérdezte Balassagyarmaton is a 
Tankerületet, akik szintén rábólintottak, viszont ezt a mai napon, érdekes módon visszamondták.  
Tudom, hogy az iskola a KLIK-ké és nem az önkormányzaté, de szégyen, hogy ennyit nem engednek. 
Magyarul nincs iskolánk. Ez egy ingyenes tábor lett volna. El vagyok keseredve.  
Más dolog. A falubeliek megkértek, hogy kérdezzem meg, hogy az óvoda mögé oda van hordva cserép, 
pala, ezek veszélyes hulladékok, és miért vannak oda téve?  
Az Árpád utca végében nagy a fű, nehezíti autóval a kikanyarodást, nem lehetne lekaszáltatni a 
tulajdonossal? 
Örülök, hogy a Várjátékok bekerült az értéktárba, csak én hiányoltam, hogy az értéktár bizottság erről 
nem lett értesítve. Változtak a bizottság tagjai? Molnár Zsuzsa néni ugye meghalt, helyette lesz valaki. 
Nem tudom, hogy ez most. hogy áll.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Ennek a dolognak utánanézek. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Minden napirendi pont azért kerül kiküldésre, mert be kell határolnunk, hogy miről fogunk beszélni. A 
meghívó kint van hat napja, senkitől semmilyen jelzés nem érkezett, majd ide jövünk, és azt mondja 
elnök asszony, hogy nem akarom meghallgatni. Én meg akarom hallgatni, csak mindenkinek van dolga, 
munkája, munkahelye, családja. Bármeddig itt lehetünk, semmi gond, higgyétek el, hogy én bírom és 
fogom bírni. Én mosdóba sem megyek ki, nem állok fel, öt órát itt tudok ülni. 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
De nem is iszol annyi vizet, mint amennyi egészséges.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem kérdeztünk, köszönjük! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Csak beszóltál és úgy érzem vissza kell szólnom egy picit. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Köszönjük! Eddig is megvoltunk a beszólásaid nélkül.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A falu is megvolt hazudozás nélkül. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ha még egyszer elhangzik a szádból, akkor tényleg komolyan mondom, hogy ennek következménye 
lesz!  
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Keresztes Konrád képviselő: 
Hazudtál polgármester úr, megtörtént, most elmondtam, legyen következménye! Legyél férfi! Legyen 
következménye! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem hazudtam! Kérdezted, mikor beszéljünk erről, mondtam, hogy ott az irodában bármikor. Utána 
kezdted, hogy az egyebeknél! 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ha egy választott tisztviselő hazudik, azt a választóknak is tudnia kell!  
 
Varga Richárd polgármester: 
Szeretnék válaszolni az elnök asszonynak és minden egyéb rágalomra, amit itt elmondasz, nyitott 
vagyok a válaszadásra. Nyitott vagyok arra is, hogy a megfelelő hatóságnál - ezt mikor jelzed – 
vizsgálják ki nyugodtan. Megkérlek szépen még egyszer, hogy ne nevezz hazugnak! Ha pedig hazugnak 
nevezel, akkor bizonyítsd be, hogy milyen pontokban és a megfelelő helyen! Köszönöm!  
Nagyon sajnálom, ami az iskola dologban történt, azt is nagyon sajnálom, hogy nem értesültem arról, 
hogy ez a szándék van. Ha a tudomásomra jut, hogy egy ilyen tábor szervezése tervben van, akkor 
megpróbáltam volna utánajárni. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Nekem úgy rémlik, hogy elnök asszony a szlovák önkormányzat képviselő-testületi ülésén azt mondta, 
hogy Hekli Péter igazgató úr megkérte a KLIK-től az engedélyt a tábor megrendezésére, akik 
rábólintottak és megadták az engedélyt. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Én ezzel most szembesülök. 
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke: 
Az igazgató azt mondta, hogy csak az Erzsébet tábort támogatják. Csak a helyet kértük, minden mást mi 
fizettünk volna.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Az a véleményem, hogy ha egyszer engedik, utána meggondolják magukat, akkor azok is hazugok.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Azt tudom mondani, hogy van egy megállapodásunk a Tankerülettel, hogy 3 rendezvényt tarthatunk 
ingyenesen a tornateremben, a többiért engedélyt kell kérni és fizetni kell a használatért.  
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke: 
A Nógrád Szíves Egyesülettel egyeztetve a Civil szervezetek házában fogjuk megtartani a tábort.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Hány gyerekről van szó, mit kell nekik biztosítani? 
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke: 
45 gyerek lenne. Zöld területük legyen, fedett hely, ahová rossz idő esetén lehet menni.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ez elég szarházi cselekedet volt a KLIK-től. 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Én nem a KLIK-et védem, de lehet, hogy külsős táborokat nem lehet tartani. Szerintem ennyi az oka.  
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Keresztes Konrád képviselő: 
Nekem az a bajom, hogy ha egy megválasztott képviselő olyat csinál, hogy csúnya dolgot csinál, az 
szerintem a falura tartozik.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Elmondtam, hogy milyen lehetőségek vannak, ha nem értesz egyet, vagy te olyan jogsérelmet 
tapasztalsz, hogy hova lehet fordulni. El kell mondani, hogy miben hazudtam, mikor.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Az Árpád utcában vállalom társadalmi munkában, hogy lekaszálom a füvet.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Nem tudom, hogy kié a napelem park Nógrádon, nem is érdekel, de mint önkormányzati képviselő 
annyit szeretnék mondani, hogy Nógrád községnek különös érzékenysége van a vár látképét illetően. A 
napelem az egy jó dolog, viszont nem szép. Addig, amíg az út és a napelem között volt egy kökénysor, 
addig az jól nézett ki. Azt kérem, hogy ültesse vissza a kökényt, jelezzétek ezt a tulajdonos felé.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Meg fogom nézni.  
Visszatérve elnök asszony kérdéseire, nagyon szomorú lennék, ha az óvodánál lévő törmelékben lenne 
pala, de meg fogom nézni. Ott a törmelékfeltöltés azért történik, mert telephelyet szeretnénk kialakítani. 
Át szeretnénk helyezni a Művelődési ház udvaráról a garázst. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az értéktár bizottságról szeretnék még szólni, hogy a Nógrádi várjátékok rendezvény nem a helyi 
értéktárba került be, hanem a megyeibe.  
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke: 
Tudom, az, hogy a vár bekerüljön, azt még a Szlovák Önkormányzat adta be 2015-ben. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A Molnár Zsuzsi néni helyére pedig Végh József került be tagként a helyi értéktár bizottságba. 
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önk. elnöke: 
Köszönöm! 
 
Miután egyéb kérdés, észrevétel nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlévőknek az aktív 
részvételt és az ülést 19 óra 26 perckor berekesztette. 
 
 

k.m.f. 
 

 
 

                                Varga Richárd                         Ciuleacné Drajkó Adrienn 
                                       polgármester                 jegyző 
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